
ÀREA DE TERRITORI- Medi Ambient i Salut Pública

ACTA DE CONSTITUCIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DE SALUT 

Lloc de la convocatòria: Sala de reunions 3a planta Ajuntament (Plaça de la Vila, 12)

Data: 3 de desembre del 2024

Hora d’inici: 18:00 h 

Hora de finalització: 19:30h 

ASSISTENTS

• Cristina Obregón (Presidenta del Consell)

• Anabel Jurado Péreza (Representant del PSC)

• Joan Comorera Estarellas (Representant de Sant Adrià en Comú)

• Antonio Balboa Sánchez (Representant de VOX)

• Desirée Aguilar (Representant del PP)

• Itziar Amilibia Cabeza (Directora de l’EAP La Mina)

• Roberto Manzanares (Director de l’EAP Dr. Barraquer)

• Anna Marchal (Referent Salut comunitaria de la Gerencia Metropolitana Nord)

• Diego López Santos (Representant de l’Associació Donants de Sang del Barcelonès Nord)

• Trinitat Lián i Sirvent (Representant de l’Associació Espanyola Contra el Càncer)

• Jaime García Ruíz (Com a Delegat de les Farmàcies)

• Ana Salido Caparros (Com a Podòloga-Clínica)

• Paula Eñeso Blanco (Centre Mèdic Cuida’t)

• Teresa Yelo (Registre de persones interessades en activitats de participació ciutadana en 
l’àmbit de la salut pública)

• Laura Juncosa Rodriguez (Registre de persones interessades en activitats de participació 
ciutadana en l’àmbit de la salut pública)

• David Urbano (Persona escollida aleatòriament del padró de Sant Adrià de Besòs)

• Alejandro Alcántara Segarra (Representant de l’Associació de Veïns de La Catalana)

• Miguel (Com a representant de l’Associació de Veïns del Besòs)

• Berta Blanes Matas (Representant de la Taula de Drogodependència)

• Marta Vilanova (AMBSALUT)

• Assela Coll (Cap del Departament de Medi Ambient i Salut Pública)

• Mireia Fontcuberta (Tècnica de Salut)

• Nerea Diez Milán (Secretaria del Consell)
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S’EXCUSEN

• Gemma Caps Comas (Representant de l’Agència de Salut Pública de Catalunya)

• Maria Tena (Representant de la Taula de Salut Mental)

ORDRE DEL DIA

• Benvinguda de l’alcaldessa, Filomena Cañete 

• Presentació de la Presidenta del Consell per delegació, Cristina Obregón 

• Resum del Reglament i les funcions del Consell de la Salut 

• Constitució del Consell 

• Votació de la vicepresidència  

• Resum del seguiment del Pla. Línies d’actuació. Accions. Indicadors.

• Recull de Precs i preguntes 

• Tancament de l’acte

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

L’alcaldessa dona la benvinguda al assistents i agraeix la participació a la primera sessió de 

constitució del Consell.

Ressalta la necessitat d’educar, sensibilitzar i prevenir, actuant i treballant les línies d’actuació del

Pla de Salut sempre des d’una perspectiva i base multidisciplinària. 

A continuació, dona pas a la Sra. Cristina Obregón, presidenta del Consell de Salut. Agraeix als

presents l’assistència i  participació i  també agraeix a la Diputació i  en especial  a la Sra. Marta

Vilanova d’AMBSALUT, el suport en l’elaboració, desenvolupament, seguiment i avaluació del Pla

de Salut 2023-2028.

Dona la paraula a la Sra Marta Vilanova.

La Sra. Marta Vilanova presenta el  Pla de Salut mitjançant  un power point que es fa saber als

assistents que s’enviarà, juntament amb l’acta de la jornada. La Sra. Vilanova presenta els diferents

consells que hi ha actualment a Sant Adrià de Besòs i explica el Reglament del Consell de Salut.

S’informa de que aquest reglament i el Pla de Salut també se’ls farà arribar per correu electrònic. 

Defineix l’objectiu de la sessió: constituir el Consell. 

Explica com s’ha dut a terme la redacció del Pla. En un primer moment es va fer un anàlisi de la 
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ciutat de Sant Adrià de Besòs, es va elaborar el pla per millorar la salut dels seus habitants i es van

crear les 6 línies estratègiques en base a aquest anàlisi):

1. Bon Govern

2. Entorn urbà i medi ambient

3. Xarxes socials i comunitàries

4. Hàbits saludables

5. Salut mental i Benestar emocionals

6. Protecció de la Salut

Insisteix  en que aquest  consell  no és un òrgan executiu,  sinó un òrgan consultiu,  és a dir,  els

representants que formen part d’aquest consell, podran opinar sobre les decisions en temes de salut

pública i aportar solucions.

Seguidament dona pas a la Sra.Nerea Diez (Secretaria del Consell) per procedir a la constitució del

Consell i a la votació de la vicepresidència. 

La Secretaria presenta al  representants de les diverses entitats de l’àmbit  de la salut,  persones

interessades en aquest àmbit, representant aleatori del padró, associacions de l’àmbit de la salut,

representants dels diferents grups polítics i tècnics de l’Ajuntament de l’àmbit de la salut pública. De

la mateixa manera, es comunica qui té veu i vot i qui té només veu, tot determinant que tothom té

veu i vot excepte: Maria Tena, Berta Blanes, Assela Coll, Mireia Fontcuberta, Marta Vilanova i Nerea

Diez. 

A  continuació  s’anomena  als  4  candidats  a  la  vicepresidència:  Jaime  García,  Laura  Juncosa,

Alejandro  Alcántara  i  David  Urbano  i  se’ls  dona  veu  per  a  que  es  presentin  perquè  la  resta

d’assistents els puguin conèixer abans de fer la votació. 

Es reparteix una papereta a cada persona que pot votar amb els 4 candidats i se’ls indica que han

de fer una creu a la persona que considerin més adient per la vicepresidència.

Es recullen les paperetes i es fa el recompte. Les votacions queden de la següent manera:

• Jaime Garcia → 10 vots

• Laura Juncosa → 4 vots

• Alejandro Alcántara → 1 vot

• David Urbano → 1 vot

Es considera que per majoria en Jaime Garcia ocuparà el lloc de vicepresident. 

Es dona paraula novament a la Sra. Marta Vilanova que continua la sessió explicant les diverses

línies estratègiques i informa que cada línies té els seus objectius, aquests objectius tenen les seves

accions i aquestes accions estan desenvolupades en base a una periodicitat, agents implicats i 
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indicadors d’avaluació. Per últim, comenta que l’avaluació està gairebé conclosa i que es farà arribar

als assistents, abans de la propera sessió on es mostraran els resultats i l’informe corresponent.

Dona pas a la Secretaria del Consell.

PRECS I PREGUNTES 

La Secretaria obra el torn de precs i preguntes i afegeix que aquell que vulgui, podrà fer arribar les

seves preguntes per correu (masp@sant-adria.net) per tractar-les a la propera sessió.

L’Anna Marchal comenta que es podria afegir com a «agent implicat» a l’Agència Catalana de Salut,

en l’ació E3.O1.A1. Realitzar la formació en prescripció social i mapa d’actius 

L’Antonio Balboa  (Representant de VOX) comenta que sembla que hi  hagi duplicitat  en alguns

temes temes amb altres consells, com per exemple en el consell de medi ambient el tema dels

arbres. La Sra Vilanova, la Presidenta del Consell (Cristina Obregón) i la Cap de Secció de Medi

Ambient i Salut Pública (Assela Coll) creuen que aquest tema depèn molt dels punts de vista des

d’on s’abordi i  que en ambdós consells es tractaran temes d’arbrat però des de punts de vista

diferents. 

La  Sra.  Desirée  Aguilar  (Representant  del  PP),  aprofita  per  aprofundir  més  en  aquest  tema  i

pregunta si a l’hora de plantar arbres com per exemple els plataners que generen al·lèrgia es té en

compte.

La Sra. Assela Coll li comunica que aquest tipus d’arbres ja no es planten, precisament per aquest

motiu. El que si que no es fa es treure tots el plataners que ja hi son, per plantar-ne uns altres. Això

comportaria la necessitat de realitzar una obra i seria complicat. De totes maneres, en els nous

barris o en noves plantacions, no es planten. 

Tancat  aquest  tema,  el  Sr.  Alejandro  Alcántara  (Representant  de l’Associació  de Veïns  de  La

Catalana) indica que li hauria agradat tenir el pla i el reglament abans de la sessió i voldria haver

pogut temps per preparar-se una presentació de cara a la votació de la vicepresidència. A més a

més, comenta que li agradaria que es parlés de TERSA i la seva implicació en la salut. 

La Sra. Vilanova informa de que aquest tema serà tractat al Consell de Medi Ambient i, tant ella

com la Sra. Coll com la Presidenta del Consell li indiquen que en aquest tema des del Pla de Salut

no pot fer gaire cosa degut a que es tracta d’un agent extern a l’Ajuntament, i que el Pla de Salut

comporta accions que pugui dur a terme l’Ajuntament perquè en els propers 3 anys pugui millorar la

salut de la població amb la participació dels agents implicats en la seva elaboració. 

La Presidenta informa de que l’Ajuntament ja ha pres mesures des del Servei de Territori, fent les 
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al·legacions corresponents. 

La Sra.  Vilanova aprofita per indicar, amb el suport d’en Sr Roberto Manzanares (Director de l’EAP

Dr. Barraquer) , que no hi ha relació causa-efecte entre la contaminació i els problemes respiratoris.

Tot això està degudament avaluat i apareix a la diagnosi del Pla de Salut. S’hauria de mirar a molt

llarg termini aquesta causa-efecte i en aquest consell busquem centrar-nos en coses que puguem

fer  a curt  termini  per  ajudar  a millorar  la  salut  dels  habitants  de Sant  Adrià  de Besòs (refugis

climàtics, accés als lavabos de les dependències municipals,etc). 

El Sr. David Urbano (ciutadà de Sant Adrià) , seguint el fil del tema, vol saber si hi han dades sobre

la disminució o augment de l’esperança de vida dels habitants de la ciutat. La Sra Vilanova torna a

ressaltar que no hi ha diferències entre els municipis de l’entorn i  que en aquesta esperança hi

tenen a veure molts factors determinants, com pot ser el nivell  d’estudis,  el poder adquisitiu,  la

professió, etc., és a dir, és una suma de factors.

 

La Sra. Paula Eñeso (Centre Mèdic Cuida’t), per part seva, considera que la informació de tot el que

s’està fent des de l’Ajuntament no arriba a la població en general. 

Comenten tant la Paula Eñeso, com el David Urbano i la Laura Juncosa la necessitat de incidir en la

comunicació, no només a travès de les xarxes socials, sinó considerant poder optar per tòtems,

cartells en paper, pantalles o campanyes.

La Berta Blanes considera que es podria fer un triatge de les activitats en les que més s’haurien de

donar a conèixer i difondre amb aquestes altres vies. 

ACORDS

• S’acorda  que  el  SR.  Jaime  Garcia  (Delegat  de  les  Farmàcies)  assumeix  el  càrrec  de

vicepresident.

• S’acorda formalitzar amb aquesta sessió la constitució del Consell de Salut.

• S’acorda enviar, tant als assistents com als que han excusat la seva assistència, el Pla de

Salut, el Reglament del Consell i el Power Point fet servir a la sessió.

• S’acorda buscar una manera de millorar aquesta comunicació de les activitats que es fan

des de l’Ajuntament.

• I, per últim, s’acorda convocar la propera sessió pel dimarts 25 de febrer a les 18h. Es farà

un recordatori previ quan s’apropi la data. 

Es dona per finalitzada la sessió a les 19.30h.
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Signat i datat digitalment

Cristina Obregón, presidenta del Consell de Salut Pública
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